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RG 0012.1.21.2015                               
 

 
  P r o t o k ó ł    Nr 22/2015 

                   z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      
 w dniu 26 październik 2015 r. 

 
 

  Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

  Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji, 
Pani Józefa Boron.  

  Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 

  

Ad. 3. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron przedstawiła porządek posiedzenia. 

  Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

               Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  

4. Opiniowanie projektów uchwał. 

5. Analiza sposobów pozyskiwania środków pozabudżetowych. Fundusze Europejskie  
w kontekście przyszłej perspektywy programowania, wyszukiwanie programów, procedura 
przyznania środków. Proponowane działania informacyjne dla mieszkańców. 

6. Wolne wnioski i sprawy bieżące. 

7. Przyjęcie protokołu z dnia 14.09.2015 i 16.09.2015 

8. Ustalenie terminu i tematu kolejnego posiedzenia 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 4. 

 

 Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał:  

a) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2015-2027 
Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Zbrosławice - Marzena 
Żołędziewska.  

 Pan Przewodniczący, Jan Fels zapytał czy środki z funduszu sołeckiego z zadania 
„Budowa placu zabaw w Ptakowicach” zostaną przeniesione na inną inwestycję? 

 Pani Skarbnik Gminy odpowiada, że Sołectwo wprowadziło zmianę na poczet innego 
przedsięwzięcia. 

 Pan Fels zapytał, czy Starostwo Powiatowe znalazło środki na przedsięwzięcie „Budowa 
kanalizacji deszczowej wraz z odtworzeniem chodników w ciągu drogi 3275S Tarnowskie 
Góry-Kamieniec” i czy zostanie ono wykonane? 

 Wójt, Wiesław Olszewski odpowiada że Starostwo Powiatowe ma zamiar wystąpić  
o dofinansowanie z programu PROW 

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 
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        Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 - I  

 Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Zbrosławice Pani Marzena 
Żołędziewska. 

 Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

c) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 - II 

Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Zbrosławice Pani Marzena 
Żołędziewska. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

       Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,                    
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

d) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 - III 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Zbrosławice Pani Marzena 
Żołędziewska. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

         Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,                    
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

e) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 - IV 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Zbrosławice Pani Marzena 
Żołędziewska. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

         Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,                    
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

f) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015  (autopoprawka) – IVA . 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Zbrosławice Pani Marzena 
Żołędziewska. 

 Pan Przewodniczący, Jan Fels zadał pytanie związane ze zwiększeniem się planu 
wydatków budżetu o kwotę 2,25 zł w dziale 700 na zabezpieczenie środków na koszt 
wysyłki listów. Czy ta kwota w ogóle wystarczy na jeden znaczek? 

 Pani Skarbnik, Żołędziewska odpowiada że wynikła taka konieczność przesunięcia tej 
kwoty. Jesteśmy zmuszeni podjąć uchwałę także na taką kwotę. 

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,                    
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

Jedna Radna opuściła posiedzenie komisji. 
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g) w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Czekanowie, Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Łubiu i Ochotniczej Straży Pożarnej w Wieszowie – V. 

Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Pani Z-ca Wójta Katarzyna Sosada. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,                    
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

h) w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych na lata 2016-2020 – VI. 

Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Pan Michał Skowron. 

 Pani Radna, Zofia Woźniak pyta czy inwestycje wodociągowe będą przeprowadzane jeśli 
nie zostaną pozyskane środki zewnętrzne? 

 Pan Michał Skowron, odpowiada iż istnieje szansa że Gmina Zbrosławice nie będzie 
posiadała funduszy na wkład własny i nie będzie możliwe pozyskanie środków 
zewnętrznych. Natomiast na chwilę obecną sytuacja wygląda obiecująco i wymienione 
zadania będziemy starać się zrealizować. 

 Pani Radna, Woźniak wspomniała iż kilka lat temu w Ptakowicach rozpoczęła się 
modernizacja sieci wodociągowej, która objęła dwa budynki i na tym się zakończyła. 
Mówi, że źle widzi dalszą modernizację w/w sieci wodociągowej, jeśli jest ona uzależniona 
od pozyskania środków zewnętrznych. 

 Pan Przewodniczący Jan Fels, zadał pytanie dotyczące budowy przepompowni wody  
dla miejscowości Wieszowa. Czy kwota przeznaczona na to zadanie jest wystarczająca? 

 Pan Skowron, odpowiada że szacunkowo kwota powinna wystarczyć na wykonanie  
i realizację projektu. 

 Pan Radny, Alojzy Szyguła pyta czy w ramach przebudowy drogi w Ziemięcicach  
na ul. Łącznej zostanie także wymieniony wodociąg?  

 Pan Skowron odpowiada, że będzie wykonany odrębny projekt na przebudowę drogi,  
a tym samym wymianę  infrastruktury wodociągowej. 

       Brak więcej uwag i zapytań. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,                    
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

i) w sprawie zmiany uchwały nr X/107/2015 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 31 lipca 2015r.  
w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag złożonych  
do projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru północno-
zachodniego sołectwa Szałsza – VII. 

 Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Pani Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Ochrony Środowiska - Beata Dzielicka. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (11 głosów „za”, 1 głos „przeciw”  
i 1 głos „wstrzymujący”). 

 

j) w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Zbrosławice  
dla obszaru północno-zachodniego sołectwa Szałsza (autopoprawka) – VIII. 

Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Pani Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Ochrony Środowiska - Beata Dzielicka. 

 Pan Radny, Joachim Pieczka pyta czy tyle zmian nie powoduje, iż powinna zostać 
wdrożona procedura wyłożenia nowego planu zagospodarowania? Konsultacje, wyłożenie 
itd.? 
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 Pani Dzielicka odpowiada, zgodnie z art. 28 ust. 2 jeżeli rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody stwierdzające nieważność uchwały w sprawie planu miejscowego stanie się 
prawomocne, czynności o których mowa w art. 17 ponawia się w zakresie niezbędnym  
do doprowadzenia do zgodności projektu planu z przepisami prawnymi.  
Myśmy to dokładnie zrobili, kwestia jest tego typu, że doprowadzenie zgodności projektu  
z przepisami prawnymi oznacza, że zasadą jest uznanie czynności za niewymagające 
powtórzenia. Wyjątkiem od tej zasady jest to, iż my powtarzamy czynności w momencie 
gdy uznajemy, że rzeczywiście tego one wymagają. Natomiast wszystko, co myśmy 
skorygowali, nie wymaga żadnych opinii ani uzgodnień z żadnymi innymi organami, 
ponieważ myśmy wyeliminowali wszystko to, co jest regulowane przepisami odrębnymi. 
Były to kwestie, które nie powinny były być zapisane w planie. 

 Pan Radny, Pieczka pyta czy w związku z pojawieniem się złóż węgla, nie powinna być 
wdrożona nowa procedura oddziaływania na środowisko? 

 Pani Dzielicka, mówi że to nie ma dużego znaczenia na elementy środowiska, które są 
wokół nas, dlatego że nie zmieniamy żadnych ustaleń tego planu. Nie wprowadzamy tam 
ustaleń tego typu, że będziemy sytuować w tym miejscu kopalnie. W mojej opinii, gdyby  
te ustalenia się zmieniły, to jak najbardziej tą strategiczną ocenę oddziaływania  
na środowisko byśmy wtedy powtórzyli, ale w tym przypadku, nie widzę takiej potrzeby. 

 Pan Radny, Pieczka pyta czy istnieje załącznik graficzny, na którym widoczny jest zakres 
występowania złóż węgla? 

 Pani Dzielicka, wyjaśnia iż granica udokumentowanego zakresu występowania kopaliny 
węgla jest oznaczona na załączniku numer B/1 jako przerywana czerwona linia.  
Cały omawiany obszar znajduje się w tej granicy, oprócz małego trójkąta położonego  
w południowo wschodniej części rysunku. 

 Pan Radny, Pieczka pyta czy w stosunku do pierwszej uchwały, która została 
unieważniona pojawiły się jakieś nowe uzgodnienia? Głównie chodzi o Zarząd Dróg 
Powiatowych, bo trwały jakieś rozmowy czy konsultacje w związku z drogą? Czy coś 
nowego się pojawiło? Czy pojawił się jakiś efekt uzgodnień? 

 Pani Dzielicka, odpowiada że formalnych uzgodnień nie było. Organ nie występował  
o uzgodnienia, ponieważ nie było to konieczne. Żaden układ komunikacyjny  
się nie zmienił, pozostał taki jak był. Wykreślone zostały tylko te kwestie, które były 
regulowane odrębną Ustawą o drogach publicznych, gdzie w celu lokalizacji zjazdu 
zarządca drogi wydaje decyzje. 

 Pani Radna, Krystyna Graca przekazała informację, że legenda na załączniku B/1  
jest nie widoczna. Prosi o poważne traktowanie i przygotowywanie materiałów w taki 
sposób aby były czytelne. 

 Pan Wójt, Wiesław Olszewski poinformował że z inicjatywy Pana Przewodniczącego Rady 
Gminy Jana Felsa, zostaną zakupione tablety dla Radnych, dzięki którym będzie można 
edytować przesłane materiały. Natomiast to jeszcze trochę potrwa. 

 Pani Dzielicka, poinformowała że załącznik nr. B/1 zostanie przesłany do każdego 
Radnego na adres e-mail oraz dodatkowo w większej skali zostanie wydrukowana 
legenda. 

Więcej uwag i zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (9 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”  
i 2 głosy „wstrzymujące”). 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Pani Józefa Boron zarządziła 10 minut 
przerwy. 
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Ad. 5. 

Przewodnicząca komisji Pani Józefa Boron przekazała głos Panu Rafałowi Barszcz,  
który omówił analizę pozyskiwania środków zewnętrznych. 

Pan Rafał Barszcz przedstawił prezentację (załącznik do protokołu), która była podzielona  
na dwie części. Pierwsza część zawierała analizę środków zewnętrznych, które zostały pozyskane  
w latach 2013-2015. Natomiast druga część zawierała plany pozyskania dofinansowania na dalsze 
lata 2014-2020. 

W latach 2013-2015 Gmina Zbrosławice skorzystała z takich programów jak: 

- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (WFOŚiGW), 

- Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej(NFOŚiGW,) 

- Program Rozwoju Obszarów Wiejskich (PROW), 

- Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych (Schetynówka). 

W dalszej części Pan Barszcz przedstawił i omówił inwestycje, które udało się zrealizować  
i jakie kwoty zostały pozyskane na dofinansowanie. 

W 2013 roku wykonano zadania takie jak: 

 Kompleksowa Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej mieszczących się  
na terenie Gminy Zbrosławice, tj.: Przedszkole Wieszowa, Przedszkole Kamieniec, 
Przedszkole Przezchlebie, Przedszkole Zbrosławice, Przedszkole Świętoszowice, Zespół 
Szkół w Zbrosławicach, budynek użyteczności publicznej w Kamieńcu. 

Łączna wartość zadania: 1 938 556,15 zł 

 Kwota dotacji NFOŚiGW : 568 504,00 zł, 

 Kwota dotacji WFOŚiGW : 174 807,00 zł, 

 Pożyczka WFOŚiGW : 920 646,72 zł, 

 Środki własne: 274 598,43 zł. 

 Budowa stacji uzdatniania wody na ujęciu wody w Zbrosławicach. 

Koszt całkowity inwestycji wyniósł 1.969.375,43 zł brutto, w tym:  

 ze środków pożyczki WFOŚiGW: 1.251.950,22 zł brutto,  

 Środki własne: 717 425,21 zł. 

Pan Rafał Barszcz, poinformował że w roku 2013 było bardzo dużo umorzeń, czyli pożyczek 
które były kiedyś zaciągane, a teraz można je przekazywać na realizację kolejnych inwestycji. 

Umorzenia pożyczek WFOŚiGW z następujących zadań: 

1) Dociążenie oczyszczalni ścieków w Przezchlebiu poprzez budowę kanalizacji sanitarnej 
w sołectwie Wieszowa – III etap część IV – kwota pożyczki 1 180 231,23 zł – umorzono 
259 075,14 zł. 

2) Modernizacja źródeł ciepła wraz z termoizolacją budynków indywidualnych realizowana  
w ramach Programu Ograniczenie Niskiej Emisji dla Gminy Zbrosławice – etap III programu – 
kwota pożyczki 885 486,22 zł – umorzono 221 371,55 zł. 

3) Modernizacja istniejącej oczyszczalni ścieków w Przezchlebiu wraz z niezbędną infrastrukturą 
towarzyszącą – kwota pożyczki 1 612 138,40 zł – umorzono 403 034,60 zł. 

4) Modernizacja źródeł ciepła wraz z termoizolacją budynków indywidualnych realizowana  
w ramach Programu Ograniczenie Niskiej Emisji dla Gminy Zbrosławice – etap II programu – 
kwota pożyczki 936 325,26 zł – umorzono 187 265,05 zł . 

Łącznie w 2013 r. umorzono 1 070 746,34 zł. 
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W 2014 roku wykonano zadania takie jak: 

 Budowa sieci kanalizacyjnej w Wieszowie ul. Bytomska”. 

Łączna kwota budowy: 3 226 353,91 zł  

 Kwota pożyczki WFOŚiGW: 946 017,06 zł, 

 Kwota dotacji PROW: 1 035 903,00 zł, 

 Środki własne: 1 244 433,85 zł. 

 Budowa (modernizacja) sieci kanalizacji sanitarnej oraz budowa (modernizacja) sieci 
wodociągowej w Przezchlebiu. 

Łączna kwota budowy – 698 088,55 zł 

 Kwota pożyczki WFOŚiGW: 273 673,04 zł, 

 Środki własne + ZGKiM: 424 415,51 zł. 

W 2015 roku wykonano zadania takie jak: 

 Budowa sieci wodociągowej w Przezchlebiu ul. Mikulczycka. 

Łączna kwota budowy: 333 723,73 zł 

 Kwota pożyczki WFOŚiGW: 45 808,09 zł, 

 Kwota dotacji PROW: 181 366,00 zł, 

 Środki własne: 106 549,64 zł. 

 Budowa (modernizacja) sieci wodociągowej w Laryszowie ul. Wolności 

Łączna kwota budowy: 621 164,73 zł 

 Kwota pożyczki WFOŚiGW: 105 230,75 zł, 

 Kwota dotacji PROW: 377 456,00 zł, 

 Środki własne: 138 477,98 zł. 

 Budowa zaplecza sanitarno-technicznego przy obiekcie sportowym w Ziemięcicach. 

Łączna kwota budowy: 331 349,37 zł 

 Kwota dotacji PROW: 121 952,00 zł, 

 Środki własne: 209 397,37 zł. 

 Budowa ul. Świerkowej wraz z odwodnieniem konstrukcji w Szałszy. 

Łączna kwota budowy: 1 485 662,61 zł 

 Kwota środków z NPPDL: 413 152,00 zł, 

 Środki własne: 1 072 510,61 zł. 

Na zakończenie Pan Barszcz przedstawił podsumowanie, które zawierało sumę kwot 
pozyskanych środków zewnętrznych, wykorzystanych w latach 2013-2015 na wykonanie wyżej 
wymienionych inwestycji: 

 Łączna kwota dotacji pozyskana ze środków NFOŚIGW: 568 504,00 zł,  

 Łączna kwota dotacji pozyskana ze środków WFOŚIGW: 174 807,00 zł, 

 Łączna kwota pożyczki pozyskana ze środków WFOŚIGW: 3 543 325,88 zł, 

 Łączna kwota dotacji pozyskana ze środków PROW: 1 716 677,00 zł, 

 Łączna kwota umorzeń: 1 070 746,34 zł, 

 Łączna kwota dotacji pozyskana ze środków z NPPDL: 413 152,00 zł. 

Łączna kwota pozyskanych środków: 7 487 212,22 zł  

Łączna kwota środków własnych: 4 187 808,60 zł  
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Pan Barszcz, przedstawił także informację na temat pozyskanych środków zewnętrznych 
przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej (prezentacja, która stanowi załącznik do protokołu). 

Pan Rafał Barszcz zakończył prezentację i przekazał głos Panu Michałowi Skowron,  
który przedstawił i omówił plan pozyskiwania środków zewnętrznych na lata 2014-2020. 

Pan Michał Skowron, przekazał informację iż fundusze strukturalne w Polsce na lata  
2014-2020 zostały podzielone na 9 kategorii, tj.: 

 Program Operacyjny Infrastruktura i Środowisko,  

 Program Operacyjny Inteligentny Rozwó,j  

 Program Operacyjny Wiedza Edukacja Rozwój,  

 Program Operacyjny Polska Cyfrowa,  

 Program Operacyjny Polska Wschodnia,  

 Program Operacyjny Europejska Współpraca Terytorialna, 

 Program Rozwoju Obszarów Wiejskich,  

 Program Operacyjny Rybactwo i Morze,  

 Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego. 

Pan Skowron, poinformował, iż najwięcej środków Urząd Gminy będzie starał się pozyskać  
z programu PROW oraz RPO. Poza tym Urząd Gminy będzie ubiegał się o dofinansowanie z: 

 Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach, 

 Narodowy Fundusz Ochrony środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie, 

 Program Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019. 

W kolejnym punkcie Pan Skowron wyjaśnił pojęcie Zintegrowane Inwestycje Terytorialne 
(ZIT). Przekazał informację, iż z tego programu są zapewnione środki na dofinansowanie niektórych 
inwestycji w Gminie Zbrosławice. 

W ramach ZIT, Gmina Zbrosławice ma zapewnione środki finansowe na następujące zadania: 

 Montaż instalacji fotowoltaicznych na terenie Gminy Zbrosławice, 

 Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Zbrosławice 
- etap I, 

 Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Zbrosławice 
- etap II, 

 Budowa wodociągu i kanalizacji sanitarnej w Przezchlebiu ul. Stawowa,  
ul. Mikulczycka, ul. Zielona oraz ul. Polna, 

 Budowa wodociągu i kanalizacji sanitarnej w Ziemięcicach ul. Polna i Słoneczna, 

 Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Zawada, Karchowice, 
Boniowice oraz Kamieniec, 

 Budowa wodociągu i kanalizacji sanitarnej w Wieszowie ul. Sienkiewicza,  
ul. Racławicka oraz ul. Nowotki. 

Pan Skowron poinformował, iż całkowity, planowy koszt wyżej wymienionych zadań wynosi 
13,5 mln zł przy czym w ramach ZIT zapewnione jest dofinansowanie w kwocie 11,5 mln zł. 

Z programu ZIT zostanie także dofinansowany projekt pod nazwą: „Mini kuźnia 

przedszkolnych talentów w Gminie Zbrosławice”, który będzie polegał na zapewnieniu 

przedszkolakom dodatkowych zajęć w przedszkolach na terenie Gminy Zbrosławice. Zajęcia te będą 

prowadzone w formie pouczających gier i zabaw przez wykwalifikowaną kadrę animatorów.  

Celem projektu jest poprawa jakości edukacji przedszkolnej oraz wyrównywanie szans edukacyjnych 

dzieci poprzez organizowanie i prowadzenie dodatkowych zajęć wspierających. 
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Pan Michał Skowron, przekazał informację, iż kolejnym programem z którego Urząd Gminy 

będzie starał się pozyskać środki na dofinansowanie inwestycji w następnych latach będzie Program 

Rozwoju Obszarów Wiejskich (PROW). Przedstawił i omówił tematy, które mogą zostać 

dofinansowane z tego typu programu, tj.: 

 Gospodarka wodno-ściekowa, 

 Budowa lub modernizacja dróg lokalnych, 

 Ochrona zabytków i budownictwa tradycyjnego, 

 Inwestycje w obiekty pełniące funkcje kulturalne oraz kształtowanie przestrzeni 

publicznej, 

 Inwestycje w targowiska lub obiekty budowlane przeznaczone na cele promocji 

lokalnych produktów. 

Pan Michał Skowron przedstawił dostępne osie priorytetowe, w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 (załącznik do protokołu, 

prezentacja). 

Na przełomie ostatnich lat Gmina Zbrosławice głównie bazowała na pozyskiwaniu środków 

zewnętrznych z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, dlatego  

w przyszłych latach także będzie starać się o dofinansowanie w ramach tego programu poprzez 

dotacje lub pożyczki. 

WFOŚiGW przyznaje środki na działania z zakresu: 

 gospodarki wodnej, 

 gospodarki odpadami i ochrony powierzchni ziemi, 

 ochrony atmosfery,  

 ochrony różnorodności biologicznej i funkcji ekosystemów, 

 edukacji ekologicznej, 

 zapobieganiu poważnym awariom, 

 zarządzania środowiskiem, 

 profilaktyki zdrowotnej. 

Na zakończenie Pan Skowron omówił Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej oraz Program Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019. 

(prezentacja, załącznik do protokołu). 

 Pan Radny, Rafał Kubik zapytał czy istnieje możliwość otrzymania z środków 

zewnętrznych, wsparcia finansowego na aktualizację dróg polnych? Chodzi o ewidencję 

dróg, które istniały w przeszłości a dziś nie istnieją, bo np. zostały  zaorane. Pytanie 

często powtarza się na zebraniach sołeckich.  

 Pan Skowron, odpowiada że zorientuje się w temacie i na kolejnym spotkaniu udzieli 

odpowiedzi Radnemu. 

 Pan Radny, Joachim Pieczka pyta czy w ramach PROW, dofinansowanie mogą 

pozyskiwać także spółki jednostek samorządu terytorialnego jakim jest ZGKiM? 

 Pan Skowron, odpowiada że tak. Natomiast ZGKiM nie jest spółką, lecz zakładem 

budżetowym Gminy Zbrosławice.  

 Pan Radny Pieczka, pyta czy można pozyskiwać środki zewnętrzne z PROW na hałdy? 

 Pan Skowron, odpowiada że tak. 
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 Pan Radny Pieczka zapytał czy PROW to jedna pula pieniędzy i czy Gmina oraz inne 

spółki Gminy pozyskują dofinansowanie z tego samego zasobu?  

 Pan Skowron odpowiada, że jeżeli chodzi o PROW, to jest to podział na teren danej 

Gminy, czyli jeżeli Gmina wykorzysta całość alokacji, to automatycznie inne spółki  

już z niej nie skorzystają.  

 Pan Radny, Joachim Pieczka przekazał informację, iż dowiedział się że istnieje szansa 

pozyskania dotacji na ochronę zdrowia z programu WFOŚiGW. Czy Gmina korzysta  

z tego typu pomocy? 

 Pani Wójt, Katarzyna Sosada odpowiedziała, że Gmina pozyskuje środki  

na organizowanie tzw. ”Zielonych Szkół”, to są wyjazdy śródroczne, które pochodzą 

właśnie z tej puli. 

 Pan Radny, Rafał Kubik zapytał, jak nasza Gmina Zbrosławice wychodzi procentowo  

z pozyskiwaniem środków z Unii Europejskiej na tle powiatu, czy istnieje tego typu 

porównanie? 

 Pan Skowron odpowiedział, że  nie posiadają tego typu danych. Trzeba by to sprawdzić  

i stworzyć takie zestawienie, aczkolwiek ostatnie dwa lata pokazały, iż dość sporo 

środków zewnętrznych udało się pozyskać . 

Więcej pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodnicząca komisji Pani Józefa Boron podziękowała Panu Rafałowi Barszcz i Michałowi 

Skowron za przygotowanie i omówienie materiału. 

 

Ad. 6. 

Przewodniczący Rady przedstawił następujące sprawy:  

 poinformował, iż wpłynął wniosek Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Gliwicach  

o przedłużenie czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków.  

 Pan Fels zapytał , czy w związku z tym będzie podejmowana uchwała? 

 Pan Kukliński, przekazał informację że na sesję listopadową przygotuje uchwałę odnośnie 

taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  

na terenie Gminy Zbrosławice na okres od 1.01.2016 do 31.12.2016r. 

 poinformował, że wpłynęło zaproszenie na spotkanie z Panią Małgorzatą Kidawa-Błońską. 

 poinformował, że wpłynęło zaproszenie przewodniczącego Rady Miejskiej w Tarnowskich 

Górach na uroczystą sesję z okazji 35 rocznicy NSZZ „Solidarność”. 

 poinformował, iż wpłynęło zaproszenie na sesję Rady Powiatu Tarnogórskiego. 

 poinformował, iż wpłynął wniosek Pani Weroniki Krok w sprawie mieszkańców 

miejscowości Łubie, dotyczący dokończenia remontu drogi umożliwiającej dojazd  

do poszczególnych posesji oraz instalacji oświetlenia. 

 poinformował, że wpłynął wniosek OSP Wieszowa w sprawie dofinansowania zakupu 

ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego. 

 poinformował, że wpłynęła interpelacja Pani Radnej Graca w sprawie oświetlenia terenu  

w Miedarach na ul.1 Maja w kierunku schroniska dla psów. 

 poinformował, że wpłynął wniosek Sołectwa Wieszowa, dotyczący uwzględnienia  

w budżecie Gminy na 2016 środków na naprawę drogi na ul. Dolnej. 
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 poinformował, że wpłynął wniosek Sołectwa Wieszowa dotyczący uchwalonych  

na zebraniu wiejskim remontów dróg znajdujących się na terenie sołectwa. 

 poinformował, że wpłynęło zaproszenie Przewodniczącego Rady Miejskiej Tarnowskie 

Góry na sesję nr XIII. 

 poinformował, że wpłynęła odpowiedź Wójta Wiesława Olszewskiego na wniosek Pani 

Radnej Krystyny Graca, która zostanie odczytana na najbliższej sesji. 

 poinformował, że wpłynęła uchwała składu orzekającego w Izbie Obrachunkowej  

w Katowicach, dotycząca wydania pozytywnej opinii o możliwości spłaty pożyczki  

z WFOŚiGW w kwocie łącznej 151 038,84 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

zadania pod nazwą: „Budowa sieci wodociągowej w Laryszowie u. Wolności  

oraz Przezchlebiu i Ziemięcicach ul. Mikulczycka”. 

 poinformował, że wpłynęło zaproszenie na sesję Rady Powiatu Tarnogórskiego, która 

odbędzie się 27.10.2015r. o godz. 10.00. 

 poinformował, że wpłynął wniosek Pani Radnej Krystyny Gracy i Pana Radnego Rafała 

Kubika do Powiatu Tarnogórskiego, dotyczący poprawy stanu technicznego dróg 

powiatowych w miejscowości Miedary, Laryszów i Wilkowice w Gminie Zbrosławice. 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej Pani Józefa Boron, odczytała pismo, które wpłynęło do 

Gminy Zbrosławice od Pana Burmistrza Gminy Koniecpol. Pismo zawiera prośbę o wsparcie 

finansowe na wykonanie zadań związanych z budową wodociągów. Poinformowała, że pismo 

zostanie omówione na kolejnym posiedzeniu komisji budżetowej. 

 Pan Radny Klaudiusz Aplik, zapytał o zakup wodomierzy z modułem radiowym.  

Ile kosztuje taki wodomierz i jaka będzie możliwość zakupu wodomierzy?  

 Pan Michał Skowron odpowiada, iż ZGKiM chce zakupić wodomierze z modułem 

radiowym z powodu braku dostępu do wielu domów. Taki wodomierz umożliwi odczyt 

licznika bez wchodzenia do domu. Koszt jednego wodomierza wynosi 140 zł netto, 

natomiast ZGKiM musi wymienić ich ok. 700. 

 Pan Przewodniczący Jan Fels poinformował, że tego typu wodomierze funkcjonują już  

w miejscowości Zawada i z tego co wie, bardzo ułatwiło to pracę inkasentowi. 

 Pan Radny, Alojzy Szyguła zapytał czy wiadomo coś więcej jeśli chodzi o wspólną sesję 

Rady Gminy Zbrosławice z Powiatem Tarnogórskim. 

 Przewodniczący Jan Fels, odpowiada że Powiat Tarnogórski przekazał informację, iż taka 

wspólna sesja nie może się odbyć. Zostało wysłane pismo, w którym jest zawarta 

informacja o tym, że będą to dwie odrębne sesje lecz odbędą się one w jednym miejscu. 

Odpowiedź nie została udzielona. 

 Pani Radna Zofia Woźniak, zapytała o przebieg korespondencji pomiędzy Urzędem 

Gminy a PKP, w związku z wiaduktem zarośniętym coraz większymi drzewami 

znajdującym się na ul. Wolności w Zbrosławicach? 

 Pan Barszcz, odpowiedział że zostało wystosowane do PKP pismo z prośbą o wgląd  

do dokumentacji dotyczącej okresowych przeglądów wiaduktów, aby sprawdzić w jakim 

stanie się one znajdują. Otrzymaliśmy odpowiedź, iż tego typu informacje udostępnia się  

tylko Nadzorowi Budowlanemu, nie mogą zostać udostępnione Jednostce Samorządu 

Terytorialnego, czyli Gminie. 

 Pani Radna Woźniak, poprosiła aby wystosować pismo do Nadzoru Budowlanego  

o interwencję w sprawie wiaduktu. 
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 Pani Radna Zofia Woźniak, wspomniała iż stan skrzyżowania znajdującego się przy 

wiadukcie na ul. Wolności w Zbrosławicach przy skręcie na Wilkowice oraz na Ptakowice 

jest fatalny. Widoczność utrudniają dzikie krzaki i drzewka, dochodzi do częstych 

wypadków. Pani Radna apeluje do służb porządkowych o uporządkowanie terenu, 

wykoszenie trawy i wycięcie, usunięcie dzikich krzaków, aby poprawiło się 

bezpieczeństwo. Stwierdza, iż właścicielem drogi jest Powiat Tarnogórski,  

do którego apelowała już w tej sprawie, natomiast do dnia dzisiejszego brak odpowiedzi. 

 Pani Radna Weronika Krok, zapytała o komunikację pomiędzy miejscowością Łubie  

a Gliwicami. Połączenie tego typu istniało w przeszłości, ale zostało zlikwidowane, 

Radna stwierdza, iż większość mieszkańców Łubia dojeżdża do pracy lub szkoły do 

Gliwic. Zaznacza, iż na łamach Dziennika Zachodniego przeczytała o informacji PKS 

Lubliniec, na temat stworzenia nowego połączenia: Lubliniec-Gliwice. Pani Radna pyta, 

czy istnieje możliwość wystąpienia do PKS Lubliniec z wnioskiem, żeby połączenie 

przebiegało przez Łubie, biorąc pod uwagę, iż jest to najkorzystniejsza trasa. Pani Radna 

zapytała Wójta czy w ogóle jest to realne i czy najprawdopodobniej musielibyśmy 

partycypować w kosztach? 

 Pan Wójt, Wiesław Olszewski odpowiada że jeśli chodzi o PKS to niekoniecznie, 

ponieważ rozmawiał z kilkoma Wójtami którzy są zadowoleni bo PKS przejeżdża przez ich 

teren, a oni nie muszą dopłacać. Pismo z wnioskiem do PKS zostanie wystosowane, 

dowiemy się jakie istnieją możliwości. 

 Pani Radna Krystyna Graca, zapytała jaka firma będzie zajmowała się odśnieżaniem dróg 

w tym roku? 

 Pan Kukliński odpowiada, że drogi Gminne odśnieżać będzie ZGKiM, natomiast drogi 

należące do Powiatu Tarnogórskiego będzie odśnieżać firma, która zajmowała się tym 

zadaniem w zeszłym  roku.  

 Pan Radny, Wiesław Topór poprosił , aby zainteresować się drogą, która znajduje się 

naprzeciwko Klubu Jeździeckiego w Zbrosławicach. Droga nie posiada odprowadzenia 

wody, a zbliża się zima. W zeszłym okresie zimowym w tym miejscu było wyjątkowo 

niebezpiecznie, w tym roku temat może się powtórzyć. 

 Pani Radna, Teresa Bagsik zadała pytanie czy wiadomo kiedy zostanie usunięta awaria 

prądu na ul. Bytomskiej? 

 Pani Radna Teresa Bagsik zadała pytanie czy ktoś przejął teren dworca PKP  

w Wieszowie? 

 Pan Wójt Wiesław Olszewski odpowiada, że nic na ten temat nie wiadomo. 

 Pan Radny Klaudiusz Aplik, przypomniał temat elektronicznych tablic ostrzegawczych 

„Zwolnij, dziękuję”, które miały by być usytuowane przy każdej szkole i przedszkolu  

w Gminie Zbrosławice. Stwierdził, iż pomysł jest bardzo dobry, natomiast trzeba 

przeanalizować, w którym miejscu miałyby stanąć, ponieważ jego zdaniem  

nie we wszystkich miejscach jest ona potrzebna, a wydane na ten cel pieniądze można 

zagospodarować w inny, lepszy sposób. 

 Pani Radna Józefa Boron poinformowała iż temat dotyczący tablic elektronicznych 

zostanie podjęty na następnej komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 

Społecznej.  

 Pani Wójt Katarzyna Sosada, poinformowała że rozmawiała z panem naczelnikiem 

Kuklińskim na ten temat. Zasugerował on, żeby zakupić 3 tego typu tablice i co jakiś czas 

zmieniać ich położenie, aby kierowcy nie zdążyli się przyzwyczaić. 

 Pan Radny Jan Fels zapytał, czy na drogach powiatowych potrzeba jakiś specjalnych 

pozwoleń na usytuowanie tego typu tablicy ostrzegawczej? 
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 Pan Kukliński odpowiada, że dla każdej lokalizacji takiej tablicy musiał zostać opracowany 

projekt organizacji ruchu, zatwierdzony przez organ zarządzający ruchem czyli Starostwo 

Powiatowe w Tarnowskich Górach. 

 

Ad. 7. 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół z posiedzenia komisji z dnia 14.09.2015 r. i 16.09.2015 r. 

 

Ad. 8. 

Termin następnego posiedzenia komisji ustalono na dzień 23.11.2015 o godz. 16:00 w temacie: 

Ustalenie wysokości podatków i opłat lokalnych na 2016 r. 

 

Ad. 9. 

Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym 
samym jego zamknięcia. 

Załączniki do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy.  

 

 
 
Protokołował                                                                                           Przewodnicząca komisji 
Referent P.Kupka              Józefa Boron 
 
 

  

 


